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I. Zpráva VV o činnosti za uplynulé období 
Vážené kolegyně, vážení kolegové, delegáti řádné Konference, sportovní přátelé, 

bohužel již druhým rokem předkládáme zprávu Výkonného výboru České asociace 
stolního tenisu o činnosti za uplynulé období v předstihu, ještě před konáním řádné Konference 
naší Asociace, neboť ji z důvodu pandemie koronaviru nemůžeme v nejbližší době prezenčně 
uspořádat. Věřte, že bychom ra-ději zprávu přednesli ústně a s řadou doplňujících informací. 
Zprávu VV, stejně tak jako ostatní zprávy, předkládáme k termínu 30. 4. 2021, aby si je mohli 
všichni potenciální delegáti Konference ČAST přečíst. Samozřejmě budeme rádi, když nám 
bude umožněno některé body k této zprávě vysvětlit a doplnit osobně na řádné Konferenci 
ČAST. 

Dovolte nám tedy poskytnout vám s výrazným časovým předstihem zprávu Výkonného 
výboru ČAST za uplynulé období,  a to zejména o stavu naší Asociace, o naší práci a 
zhodnocení vytyčených priorit. 

Jako každý rok poskytujeme delegátům Konference ČAST i podrobnou zprávu o 
činnosti jednotlivých odborných komisí, kterou předkládají jejich předsedové. Pro ostatní členy 
naší Asociace budou tyto zprávy zveřejněny společně s dalšími zprávami (zprávou Dozorčí 
rady, Arbitrážní komise, dále i se zprá-vou o čerpání rozpočtu za rok 2020, schváleným 
rozpočtem na rok 2021, změnami ve Stanovách ČAST, změnami v řádech Asociace i s 
Usnesením z řádné Konference) na webových stránkách Asociace po jednání této řádné 
Konference ČAST pro rok 2021. Do obsahu zpráv jednotlivých odborných komisí Výkonný 
výbor víceméně nezasahoval, obsahují prakticky značnou část práce celé Asociace. Co se událo 
v našem sportu a co v naší Asociaci, v evropském i světovém stolně-tenisovém dění, jste se 
každodenně mohli dozvídat na webových stránkách ČAST, na sociálních sítích či dalších 
komunikačních kanálech. 

Považujte tedy tuto naši zprávu jako krátké shrnutí těch nejdůležitějších událostí, které 
se staly za poslední rok, tj. zhruba od minulé řádné Konference ČAST.  

Česká republika a sportovní prostředí 

V první části zprávy bychom chtěli popsat, co se odehrálo za poslední období ve 
sportovním prostře-dí České republiky. Ministerstvo školství, tělovýchovy a mládeže poskytlo 
a vyhodnotilo dotační pro-gramy pro sportovní prostředí, zejména pro sportovní svazy. Veškeré 
povinnosti pro rok 2021 převzala již nově vzniklá Národní sportovní agentura. Výhodou pro 
nás sportovce je určitě fakt, že se po dlouhé době nebudeme muset dělit o finanční prostředky 
zejména se školstvím. Na sport z rozpočtu MŠMT šlo pouze okolo 3%. Pokud si NSA vybuduje 
kvalitní a stabilní personální základnu bude to pro sportovní prostředí velice prospěšné. Zatím 
se však toto neudálo, neboť personální kapacita této agentury ještě není zcela naplněna a 
dochází v ní k velikým personálním turbulencím. NSA si nechala zpracovat velký průzkum 
divácké atraktivnosti jednotlivých sportů, ale po značné kritice z řad neúspěšných svazů, nako-
nec z tohoto hodnocení ustoupila. Myslíme si, že na škodu i pro náš sportovní svaz, neboť 
bychom si určitě polepšili. Poté diplomaticky rozhodla okopírovat velikost dotace pro 
jednotlivé sportovní svazy z loňského roku s minimálním navýšením. Uvidíme, zda se pro příští 
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rok konečně dočkáme nějakých plnohodnotných a objektivních kritérií pro stanovení výše 
dotací. 

Největší problém současné doby je pandemie koronaviru. Nekompetentnost některých 
lidí způsobila zmrazení veškerých sportovních aktivit. Nejhůře jsou na tom sporty, které 
využívají vnitřní sportoviště. Je to neustálý boj o to aby zejména děti mohly začít aktivně 
sportovat, a to i za přísných hygienických podmínek a v omezeném počtu. Bohužel se tak neděje 
a všichni s obavou vyhlížíme, jak to bude pokra-čovat dál. Jediné, co se podařilo, je možnost 
sportování profesionálních sportovců, kteří se touto čin-ností živí. To se podařilo i našemu 
sportovnímu svazu, dostali jsme od hlavní hygieničky povolení a tak snad alespoň můžeme 
dokončit naše nejvyšší dlouhodobé soutěže mužů a žen.  

Co se naopak Národní sportovní agentuře povedlo, bylo zjednodušení některých částí 
administrativy ze strany národních sportovních svazů. Naopak nesouhlasíme se sloučením tří 
základních dotačních programů (REPRE, TALENT a Organizace sportu) do jednoho s názvem 
Podpora sportovních svazů. I když jsou tyto ,,tři podprogramy“ součástí dvou zcela rozlišných 
kapitol státního rozpočtu a v žádném případě je nelze prolínat. 

VV ČAST:  

Výkonný výbor České asociace stolního tenisu pracuje již třetí volební období ve 
stejném složení, a to:  Předseda VV: Zbyňek Špaček 

          První místopředseda VV: Nikolas Endal 

          Dva místopředsedové VV: Jan Brothánek a Petr Bohumský 

Pro své třetí období byl zvolen na řádné Konferenci 4. dubna 2019. Stále platí, že dle 
stanov Asociace se zvolil předseda Výkonného výboru a jeho tým.  

Základní náplň práce a odpovědnost jednotlivých členů VV je podrobně popsána v 
Organizačním řádu ČAST.  

Výkonný výbor České asociace stolního tenisu je dle Stanov Asociace kolektivním 
statutárním orgá-nem, voleným Konferencí ČAST. Mezi jednotlivými Konferencemi je 
orgánem s kompetencemi pro řízení činnosti ČAST v plném rozsahu v souladu se Stanovami 
ČAST.   

Počet zasedání ve volebním období (od 13. 4. 2019): 31 zasedání                         

Počet zasedání za všechny funkční období tohoto VV ČAST (od 2. 4. 2011): 149 zasedání 

Výkonný výbor ČAST se schází v pravidelných intervalech, nad rámec povinností 
vyplývajících ze Sta-nov Asociace. Navíc v některých případech se schází i mimo oficiální 
zasedání VV, a to když se jedná pouze o jednotlivé dílčí problémy. Stále více využívá k jednání 
videokonference, včetně rozhodování per-rollam. Důvod je jasný, tj. omezení návštěv a 
hygienická opatření vydávána vládou ČR. Pravidelným hostem zasedání VV je vždy zástupce 
DR, případně zástupce Rady krajů a také jednou za určité období návštěva jednotlivých 
předsedů odborných komisí a ředitele soutěží.  
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Kromě sekretariátu Asociace jsou zřízeny také některé pozice, a to pozice manažera 
reprezentace dospělých, reprezentace mládeže, dále potom metodika Asociace a již 
zmiňovaných členů odborných komisí. Při zvláštních případech jmenuje VV i Disciplinární 
komisi.  

Několik základních čísel z naší asociace: 

Členská základna k 27. 4. 2021 

Počet členů: 27 017                       

Počet klubů: 1 255                        

Krajské svazy z největším počtem členské základny k 28. 4. 2021: 

Středočeský: 3 981 

Jihomoravský: 3 579  

Královehradecký: 2 021 

Počet trenérů k 27. 4. 2021 

Celkem: 1 337 

Počet rozhodčích k 27. 4. 2021 

Celkem: 1 989 

Členská základna ČAST je stále stabilní, někteří stolní tenisté bohužel upřednostňují i 
rekreační stolní tenis a nechtějí se pod ČAST registrovat. Máme obavu z toho, co se stane po 
rozvolnění sportovních aktivit. Kolik aktivních stolních tenistů skončí svou kariéru, zejména z 
řad mládeže.   

Evropský a světový stolní tenis 

Stolní tenis prožívá v současné době převratné změny. Světová federace se rozhodla, že 
napodobí své kolegy z tenisu a bude se snažit povýšit prestiž stolního tenisu mezi sporty. Vzniká 
tak nová společnost, WTT (World Table Tennis), která bude řídit a oragnizovat novou strukturu 
světových turnajů. Podmínky jejich uspořádání jsou ale takové, že se v letošním roce v Evropě 
ani jeden z nich nejspíše neuskuteční. Tato skutečnost může velmi výrazně ohrozit možnost 
mladých hráčů, dostat se na nějaký alespoň trochu lépe bodovaný turnaj. Jsou ohroženy také 
evropské klubové poháry, a tím i kvalita evropských klubových lig. Nejlepší světoví a evropští 
hráči budou mít možnost si dostatečně vydělávat na těch nejvýnosnějších světových turnajích, 
kde ještě dostanou i jako bonus tučné startovné. Tenisu trvalo mnoho a mnoho let, vybudovat 
takovou strukturu. Světový stolní tenis toho chce dosáhnout ihned. Svět se tak rozdělil na dvě 
části, jedna to podporuje, druhá má strach. Bohužel to nejvíce odnáší Evropa. V okolních 
světadílech se totiž dlouhodobé soutěže nehrají a také, kromě Asie, nemají rozsáhlou a kvalitní 
členskou základnu. Nevýhodou je i fakt, že se již dvě sezóny nehraje žádné kontinentální 
mistrovství či světový šampionát, a tak se vedou diskuze pouze po sociálních sítích, to si 
myslíme je asi nedostatečné. Život a budoucnost nejspíše ukáží, zda tento radikální řez přinese 
kýžené ovoce. 
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V ETTU proběhly volby do Executive Boardu, známe i nového předsedu, stal se jím 
jediný kandidát, Igor Levitin z Ruska. Pro mnohé to bylo překvapením. Ztratili jsme pozici ve 
vedení, neboť Nikolas Endal nebyl do nového orgánu zvolen. Nicméně vynikající kontakty a 
vztahy s novým vedením nám zaručují, že český stolní tenis nic neztratí. Uvidíme, zda přinese 
nový prezident slibované zlepšení financí do této evropské organizace a také slíbené 
rovnoprávnější postavení ETTU vůči světové federaci v oblasti mar-ketingu.  

V ITTF teprve nové volby do Executive Boardu proběhnou, a ty zřejmě určí, jaký dalším 
vývojem se bude ubírat světový stolní tenis. My si myslíme, že změny by neměly být tak 
radikální, ale spíše ve  střednědobém horizontu, vždy s následným vyhodnocením. 

Stále se řeší velice ožehavé téma, kterým jsou přesuny jednotlivých zrušených 
šampionátů. Mistrov-ství světa v Busanu bylo zrušeno, v Houstonu se bude nejspíše konat až v 
listopadu letošního roku. Mis-trovství Evropy juniorů a kadetů v Chorvatsku bylo přesunuto z 
loňských na letošní prázdniny, mistrov-ství Evropy dospělých v Polsku má také termín až na 
konci letošního června. Stejně tak byl posunut i termín LOH v Tokiu, z loňského léta na to 
letošní.   

Priority Výkonného výboru předložené delegátům volební Konference ČAST dne 9. 
4. 2019, na je-jichž základu byl VV pro další volební období zvolen. 

Dovolte mi, abych  se u nich v krátkosti zastavil a zhodnotil jejich plnění.   

1. Udržení dobré ekonomické situace v Asociaci. Zajištění finanční rezervy na pokrytí 
nezbytných, zejména mandatorních výdajů vždy na počátku kalendářního roku. 

Výkonný výbor ČAST realizuje zodpovědnou, hospodárnou a vyrovnanou rozpočtovou 
politiku. Nutnou podmínkou je zajistit dostatečnou rezervu v cash-flow na překlenutí počátku 
každého ka-lendářního roku tak, aby nemusela být jakkoliv omezována činnost Asociace. 
Výkonný výbor využívá maxima příležitostí pro získání zdrojů financování od státu, krajů, měst 
a obcí. VV má rovněž ambice zvyšovat další finanční zdroje pro rozvoj českého stolního tenisu 
prostřednictvím pořádání meziná-rodních sportovních akcí v gesci ČAST a své dceřiné 
společnosti TT Marketing i získáváním dalších partnerů a podporovatelů. Což jak můžeme s 
radostí konstatovat, se zatím daří.       

2. Permanentní zviditelňování českého stolního tenisu v rámci sportovních struktur 
českých i mezinárodních.  Pořádání i velkých mezinárodních akcí na území České 
republiky. 

V roce 2020 jsme sice ve volbách do vedení ETTU ztratili našeho zástupce z Executive 
Boardu Nikolase Endala, který byl ve vedení toho orgánu dlouhých 8 let. Nicméně jak jsem se 
již výše zmínil, naše vztahy s vedením ETTU jsou stále vynikající. Přesto máme v ETTU jednu 
významnou pozici, a to v nejdůležitější odborné komisi ETTU, mládežnické, máme zastoupení 
v osobě Petra Nedomy. V ostatních funkcích bychom rádi uvedli, že předseda Asociace je stále 
členem Výkonného výboru Českého Olympijského Výboru. Dana Čechová je členkou komise 
hráčů světové federace ITTF. Předseda českého SCI Jaroslav Staněk, společně s dlouholetým 
úspěšným reprezentantem Milanem Orlowskim jsou členy užšího vedení SCI International. 

V kovidovém roce 2020 jsme z objektivních důvodů bohužel nemohli uspořádat v 
Olomouci již tradiční velký světový turnaj Czech Open mužů a žen, nicméně jsme vše připravili 
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pro rok 2021. I tradiční WJC budeme pořádat nadále, ale již ne v Hodoníně, ale v novém 
Národním tréninkovém centru v Havířově, kde jsou sportovní podmínky lepší. Navíc se díky 
tomu pořadatelem této akce stává ČAST. 

3. Silná podpora vzdělávání trenérů a rozhodčích na všech úrovních za účelem 
prohloubení jejich informovanosti a kvality. Zejména pořádáním workshopů a 
školeních v rámci České republiky, účast na zahraničních stážích a podpora 
nejlepších trenérů a rozhodčích na významných světových a evropských akcích.          

Oblast vzdělávání trenérů je jednou z hlavních priorit Asociace, ale i Národní sportovní 
agentury. Proto je na tuto oblast kladen ze strany ČAST velký důraz. Nyní probíhají závěrečné 
zkoušky trenérské licence A a zároveň se otevírá nový ročník této licence. Pro velký zájem 
jsme byli nuceni omezit počet účastníků probíhající licence B, což nás na jednu stranu mrzí, ale 
na druhou stranu nás těší velký zájem o toto vzdělávání. I tato trenérská licence zanedlouho 
otevírá další ročník nového studia. V ostatních školeních necháváme prostor pro Krajské svazy, 
nicméně chtěli bychom do budoucna pomoci i při vzdělávacích kurzech zejména ternérské 
licence C, tak aby měli všichni uchazeči možnost ve všech krajích se tohoto školení zúčastnit. 
Bohužel vzhledem k současné situaci v oblasti pandemie se většina MČR neuskutěčnila a tudíž 
neproběhly ani doškolovací semináře. Proto jsme byli nuceni prodloužit platnost těchto licencí. 
Asociace uvažuje i s možností online webinářů tak, aby tento doškolovací systém mohl být 
vedený i jinou formou. Plně si uvědomujeme, že tato varianta není úplně ideální. Snažíme se 
také spolupracovat v rámci mezinárodních online seminářů, i když to bylo poslední dobou 
velice omezené. Jako příklad můžeme uvést prosincový online seminář s jednou z nejlepších 
evropských trenérek Evou Jeler.  

 Nesmíme zapomenout ani na oblast vzdělávání rozhodčích. Čeští rozhodčí jsou v 
mezinárodním měřítku velice uznávaní. Vždyť i prvním účastníkem LOH v japonském Tokiu 
se stal Roman Klecker. S potěšením můžeme konstatovat, že řady mezinárodních rozhodčích 
ČAST nově rozšířili tři rozhodčí, jmenovitě Václav Gromnica, Mojmír Horák a Martin Zajíček. 
Asociace na návrh Komise rozhodčích také zvýšila odměny VR dlouhodobých soutěžích, tak 
aby se jejich práce stala o trochu více prestižnější záležitostí. Stále zůstává naším přáním, aby 
se do řízení jednorázových i dlouhodobých soutěží zapojovalo více mladých rozhodčích. 

4. Zapojení bývalých úspěšných reprezentantů do trenérských aktivit pro předání 
svých zkušeností za účelem zlepšení sportovních úspěchů reprezentace ČR. 

Mnoho našich bývalých reprezentantů je součástí trenérských struktur České asociace 
stolního tenisu. Toto se nám určitě daří, pro příklad můžeme jmenovat namátkově Renatu 
Štrbíkovou, Hanu Valentovou, Ivetu Vacenovskou, Alenu Vachovcovou, Josefa Plachého, 
Marka Kláska, Marka Čiháka, Bohumila Vožického, Radka Košťála a další. Tyto hráčky i hráči 
jsou schopni zúročit ve výchově mladých talentů své dlouholeté reprezentační zkušnosti a 
zároveň si doplnili či si dále ještě doplňují své odborné trenérské vzdělání.             

5. Silná podpora sportující mládeže ve stolním tenise na všech úrovních, zejména té 
talentované, a to jak po stránce trenérské, tak i materiálové včetně kategorie do 21let 
(U21). Trenérská i materiálová podpora kroužků na školách za účelem výběru 
talentů pro náš sport. 

Asociace se snaží nadále podporovat  začínající sportující mládež na nejnižších 
úrovních, a to  podporou kroužků stolního tenisu na školách, které vznikly na základě několika 
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ročníků projektu ,,Všichni za stůl“. V této oblasti nás bohužel také opět ovlivnila pandemie 
spojená s nemocí Covid19, školy a v nich probíhající kroužky jsou po dlouhý čas zavřené. 
Věříme, že toto nebude trvat věčně a kroužky se opět rozběhnou. 

Pokračujeme stále ve významné materiálové podpoře pro vybrané kluby pracující s 
mládeží. Tam jsme dodali během posledního roku celkem neuvěřitelných 32 stolů značky Joola 
(partnera Asociace), 20 robotů na stolní tenis značky Butterfly a více jak 300 kartonů míčků. 
Tyto vybrané kluby mají také významnou trenérskou podporu, jednotliví trenéři zde jsou na 
plný či částečný úvazek podporováni ze strany ČAST. Snažíme se také podporovat velice 
intenzivně i kategorii juniorů do 21 let (U21), i když poslední sezónu byly možnosti například 
zahraničních výjezdů z důvodu pandemie značně omezeny.   

6. Podpora členů reprezentačních kádrů na všech úrovních, zejména dospělé 
reprezentace,  vedená k dosažení významných mezinárodních úspěchů při splnění 
podmínek ze strany reprezentantů s důrazem na individuální přístup.  

ČAST pokračuje v individuálním přístupu podpory vybraných hráčů reprezentačních 
kádrů. Asociace spolufinancuje jejich pobyty v zahraničí, příkladem mohou být jména jako Jiří 
Martinko, Stanislav Kučera, Karolína Mynářová, Nikita Petrovová. Stále více našich 
reprezentantů se však vrací i zpět do ČR a začínají využívat možnosti kvalitního tréninku v 
NTC Havířov. Někteří reprezentanti jsou členy resortních center jako je centrum Ministerstva 
vnitra či vybraní vysokoškolští studenti v resortním centru MŠMT.    

7. Organizační či finanční podpora SCI, ČMKV, Síně slávy českého stolního tenisu.  

Pro VV je tato tato priorita jednou z nejdůležitějších. 

Musíme si uvědomit, že stolní tenis patřil vůbec mezi nejúspěšnější sporty u nás, stejně 
tak se ve světovém měřítku se bývalé Československo zařadilo mezi ty nejlepší. V našich 
řadách bylo a ještě je mnoho mistrů světa a Evropy a dalších medailistů z těchto šampionátů. 
Tuto skutečnost si Výkonný výbor plně uvědomuje, a tak drobná organizační a finanční podpora 
českého Swaythling Clubu, významného klubu bývalých vynikajících českých a 
československých reprezentantů, je to nejmenší, co můžeme pro naší slavnou bývalou generaci 
udělat. Bohužel nás nedávno opustila bývalá předsedkyně tohoto klubu a bývalá úspěšná 
reprezentantka Libuše Uhrová. Stále čekáme na možnost rozšíření svazové ,,Síňe slávy“. V 
současnosti má 27 členů, jak žijících, tak in memoriam. I nadále jsme připraveni vše napravit, 
avšak naše plány nám kazí všudypřitomná pandemie. Věřme, že jednou skončí.  

Chtěli bychom také připomenout činnost Českomoravského klubu veteránů, ten stále 
patří mezi ty nejúspěšnější stolně-tenisové seniorské organizace na světě. I ti čekají, zatím 
marně, na otevření vnitřních sportovišť. Již po dva roky přicházejí o své celostátní turnaje, 
mistrovství Evropy a světa.    

8. Podpora smysluplných projektů mládeže Krajských a Regionálních svazů stolního 
tenisu v rámci České republiky za účelem zvýšení členské základny a nalezení 
talentů pro stolní tenis. 

VV ČAST každoročně přímo finančně podporuje činnost územně podřízených složek, 
a tak tomu bylo i v době výpadku sportovní činnosti způsobeného pandemií. Nastavili jsme 
společně s předsedou Rady krajů systém podpory jednotlivých Krajských a Regionálních svazů 
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v práci s talentovanou mládeží. Ačkoliv některé Krajské svazy stolního tenisu i Regionální 
svazy stolního tenisu buď v minulém období nemohly nebo nezvládly z objektivních důvodů 
využít nabízenou podporu. VV připravil i pro rok 2021 financování těchto složek, které bude 
uvolňováno jakmile bude možnost sportovat ve velkém ve vnitřních sportovních prostorech. 
Cílem podpory je sportování dětí a mládeže v krajích a regionech jako základní stavební kámen 
rozvoje našeho sportu. 

9. Zlepšení prezentace našeho sportu v médiích. Soustavné zlepšování a vývoj IT 
produktů Asociace, TV on-line projektu, výsledkového servisu, registru a dalších. 
Přispět tím k moderní informovanosti o stolním tenisu nejen v rámci stolně-
tenisového prostředí. 

Můžeme konstatovat, že nynější aktivity v oblasti medializace stolního tenisu jsou 
prioritou vedení ČAST. Přijali jsme na plný úvazek mediálního manažera, schválili jeho projekt 
na kompletní rebranding vizualizace naší Asociace. V plánu je rekonstrukce webových stránek, 
na toto téma již proběhlo i výběrové řízení. Dále je v plánu i vypracování celkové komunikační 
koncepce ČAST a marketizace jednotlivých klubů ČAST. V souhrném názvu Nová image 
českého stolního tenisu. Celý projekt by měl být hotov do konce letošního roku. 

Velký posun proběhl i v aktivitě Asociace na sociálních sítích. V loňském roce jsme i 
přes pandemii zahájili smluvní spolupráci s televizí Arena Sport a po dlouhých letech máme 
opět pravidelné živé televizní přenosy, zachovali jsme i nadále internetové přenosy přes kanál 
YouTube. Odstartovali jsme spolupráci s renomovanou společností, která se specializuje na 
práci na sociálních sítích ve sportovním prostředí. Chceme tím získat čím dál tím větší podíl 
zejména  mladých sledovatelů.               

10. Zarchivování a digitalizace dostupných materiálů z historie českého a 
československé stolního tenisu, které vlastní Asociace, hledání nových zdrojů pro 
tuto archivaci tak, aby zůstala zachována pro budoucí nejen stolně-tenisovou 
generaci. 

Tato priorita je také zejména pro zmapování historie velmi důležitá. Mladí hráči a 
hráčky by se měli s historií seznámit. Máme být právem na co hrdí. Stále se zpracovávají  
získané cenné materiály, které bychom chtěli uchovat pro budoucí generace.  

11. Uspořádání slavnostního galavečeru k 95. výročí založení organizovaného stolního 
tenisu v Čechách a na Moravě. 

Je nám moc líto, že jsme tento Galavečer nemohli uspořádat. Zdraví je samozřejmě 
přednější a v současnosti je Covid19 silnější. Věříme však, že příležitost uspořádat tento večer 
v blízké budoucnosti se nám podaří. 

12. Dobudování Národního centra stolního tenisu v Havířově a zajištění podmínek pro 
jeho špičkové fungování za účelem vytvoření kvalitních podmínek pro reprezentaci 
ČR všech věkových kategorií. Zjistit podmínky pro možnost realizace dalšího 
projektu Národního centra v Čechách. 

Po 8 letech příprav a budování se na podzim loňského roku otevřelo nové Národní 
tréninkové centrum – NTC Havířov. V Havířově vznikl nový unikátní komplex největší 
specializované haly na stolní tenis v ČR a zároveň i jeden z největších v Evropě, který nám 
může závidět nejedna evropská stolně-tenisová asociace. 
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Bohužel, jak je v České republice zvykem, přinesla tato událost i nevraživost, závist a 
nepřejícnost. Hala sice patří klubu SKST Havířov, ale ČAST má podepsané dlouhodobé 
smlouvy na cenově vynikající podmínky. Reprezentační kádry a talentovaná mládež má 
možnost tuto halu přednostně využívat. Navíc můžeme kdykoliv halu použít k uspořádání 
mezinárodních turnajů, kontrolních turnajů a mistrovstvích republiky. Nemusíme tak hledat 
jiná místa k jejich konání. Jak sami dobře víte, nikdo se k organizování takovýchto akcí nehlásí. 
Je to nevděčná práce a je nutné konstatovat, že asi nikde nenajdeme lepší podmínky.   

 Pevně však věříme, že v horizontu 3 až 5-ti let se nám podaří vychovat v těchto 
mimořádně dobrých podmínkách opět velké množství medailistů z evropských i světových 
šampionátů.          

Dále bychom se chtěli zmínit o dalších důležitých aktivitách naší Asociace, které nebyly 
uvedeny  v předcházející části (v prioritách VV), a je určitě potřeba se o nich v krátkosti zmínit.  

a) Výsledky reprezentace 
V krátkosti se zmíníne o výsledcích našich reprezentačních kádrů za uplynulé období, i 

když se z důvodu covidového období mezinárodních akcí konalo skutečně poskromnu. Za 
největší prozatimní úspěch můžeme jistě považovat potvrzení dvojí účasti našich stolních 
tenistů na LOH v Japonsku (L. Jančařík a P. Širůček). Dále chceme vyzdvihnout 2. místo Jiřího 
Martinka na Mistrovství Evropy U21 ve čtyřhře, účast trojice českých reprezentantů (H. 
Sommerová, L. Záděrová a T. Martinko) na turnaji TOP10 juniorů a kadetů v Německu. 

b) Registr ČAST a výsledkový informační systém STIS 
I když si celou zprávu předsedy RIKu můžete přečíst samostatně, přesto bychom chtěli 

vyzdvihnout práci programátorů z řad stolních tenistů nad dalšími a dalšími úpravami v registru 
a informačním systému STIS. Byla zde implementována řada nových funkcí. Můžeme 
konstatovat, že náš systém nám může závidět řada jiných sportovních svazů. 

c) Joola - partner Asociace 
Velice si vážíme velice kvalitního vztahu s partnerem ČAST firmou Joola. Tato firma i 

přes složité období plní závazky, které vyplívají ze smluvního vztahu s naší Asociací. Vedení 
Asociace se velice těší na tolik očekávanou osobní schůzku s novým majitelem této firmy, která 
z důvodu pandemie koronaviru byla již několikrát odložena. 

d) Metodický web a časopis Coach 

Metodický web se poslední dobou stal výstavní skříní prezentace našeho sportu, 
zejména v oblasti vzdělávání trenérů. Je velice navštěvovaným asociačním webem, protože je 
často aktualizován a nachází se zde různé stolně-tenisové zajímavosti. 

ČAST se stala jedním ze dvou individuálních sportů, kteří pravidelně přispívají do 
časopisu Coach. Články Asociace jsou jeho pevnou součástí.  Tento měsíčník je asi jediným 
pravidelným vzdělávacím trenérským periodikem, kde své názory vyjadřují ty nejlepší české a 
světové trenérské kapacity. 
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e) Můj Klub 

Opět bychom se chtěli zmínit o tomto významném dotačním programu NSA zaměřeném 
na podporu mládežnického sportu. Agentura připravila velice jednoduchý a přehledný 
formulář. Narozdíl od předchozího programu vyhlašovaného MŠMT, jsou podmínky mírnější. 
A v podstatě každý klub, který se stará i o nízký počet mladých sportovců lehce dosáhne na 
nemalou dotaci. Bylo by dobré kdyby si každý stolně-tenisový klub o tuto dotaci požádal.  

Co nás čeká v následujícím období: 

Jen to nejdůležitější: 

• WJC Havířov 7. 6. – 13. 6.2021 
• ME jednotlivců 21. 6. - 27. 6. 2021 
• ME U19 (junioři), Varaždín – 18. 7. - 24. 7. 2021 
• ME U15 (kadeti) – 26. 7. – 1. 8.2021 
• LOH Tokio - 23. 7. – 8. 8. 2021 
• Para LOH Tokio – 25. 8. – 3. 9. 2021 
• Czech Open Olomouc – konec srpna 
• ME družstev, Kluž – 28. 9. - 3. 10. 2021 
• ME U21, SPA – 10. 11. - 14. 11. 2021 
• MS jednotlivců, Houston – 23. 11. - 29. 11. 2021 

 

Závěrečné poděkování 

Na závěr bychom chtěli poděkovat zaměstnancům sekretariátu, členům Dozorčí rady, 
předsedkyni a členům Arbitrážní komise, předsedům a členům jednotlivých odborných komisí, 
trenérům a rozhodčím, vedení Krajských i Regionálních svazů a dalším, většinou dobrovolným 
členům naší Asociace, kteří věnují svůj volný čas a pomáhají našemu sportu. I když se na 
některých věcech neshodneme, tak právě to nás posiluje. 

 

V Praze 30. 4. 2021                                           
za výkonný výbor ČAST jeho předseda 
Zbyněk Špaček 


	I. Zpráva VV o činnosti za uplynulé období

